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Mondelinge vragen over gemeentelijke computers met XP en de privacy van onze inwoners. 

Vanaf afgelopen dinsdag ondersteunt Microsoft Windows XP niet meer. Offline en online media staan vol 

van de gevaren van het gebruiken van XP na 8 april 2014. “Sinds afgelopen dinsdag lopen computers met 

Windows XP een groter risico gehackt te worden, omdat Microsoft geen beveiligingsupdates meer 

uitbrengt voor het programma.” (nieuwsbericht NOS 09-04-2014).  

De gemeente Utrecht maakt gebruik van dit besturingssysteem. De VVD vindt het belangrijk dat het 

gemeentelijke ICT systeem goed is beveiligd en gemeentelijke informatie én informatie van onze inwoners 

niet op straat kan komen te liggen. Hun privacy moet gewaarborgd worden. 

Ook is vandaag te lezen dat: “op initiatief van de G5 (…) een overeenkomst is gesloten  voor ondersteuning 

bij het veilig uitfaseren van Windows XP, Exchange 2003 en Office 2003.” “ 'Deelnemende decentrale 

overheden dragen ieder een financiële vergoeding bij', meldt de VNG.” (www.binnenlandsbestuur.nl 10-04-

2014) 

De VVD vindt het belangrijk dat Windows XP veilig uitgefaseerd wordt, maar vindt het ook belangrijk dat er 

geen onnodige kosten worden gemaakt. 

Naar aanleiding hiervan heeft de VVD een aantal vragen aan de wethouder: 

1. Hoeveel computers in onze organisatie draaien nog op XP (absoluut en relatief)? En zijn deze 

computers nog in gebruik/aangesloten op het netwerk? 

 

a. Zo ja, wat is er aan gedaan om te zorgen dat deze computers met het besturingssysteem 

geen gevaar zullen zijn voor hackers? 

b. Zo ja, wat zijn de gevolgen voor de programma’s die ambtelijke diensten gebruiken? 

Kunnen onze ambtenaren nog alle programma’s gebruiken? Zo nee, wat zijn de gevolgen 

hiervan? 

 

2. Klopt het dat de gemeente Utrecht heeft betaald voor extra ondersteuning van Microsoft voor de 

beveiliging van XP tot eind 2014? 

 

a. Zo ja, hoe hoog is dit bedrag en waar is precies voor betaald? 

 

3. Dat Windows XP niet meer ondersteund gaat worden is al jaren bekend, waarom is er besloten om 

tot het laatste moment te wachten, de veiligheid van informatie van onze inwoners in gevaar te 

brengen en daardoor de hoofdprijs te moeten betalen voor ondersteuning? Met andere woorden: 

had niet al veel eerder op deze ontwikkeling ingespeeld kunnen worden? Zo ja, waarom is dit niet 

gebeurd? Zo nee, waarom niet?  
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4. Kan de wethouder toezeggen dat de beveiliging van ons ICT systeem en de privacy van de inwoners 

van Utrecht nu en de komende maanden op hetzelfde veiligheidsniveau zit en blijft (al dan niet 

beter) als van voor 8 april 2014?  

 

Queeny-Aimée Rajkowski  (VVD) 

 


